

John 8:58 "Jesus said to them, "Most assuredly, I say to you, before Abraham was, I AM."

John 8:59, 6:35

John 6:25-27 "And when they found Him on the other side of the sea, they said to Him, "Rabbi, when did You come here?" <sup>26</sup>Jesus answered them and said, "Most assuredly, I say to you, you seek Me, not because you saw the signs, but because you ate of the loaves and were filled. <sup>27</sup>Do not labor for the food which perishes, but for the food which endures to everlasting life..."

1.	Jesus is	for Life (John 1:4)
2.	Jesus is Talking About	(John 6:43
	49-50, 52)	
3.	Jesus is Claiming	(John 6:51)
4.	Jesus Invites to	This "Bread" (John 6:35)
5.	Jesus	Hunger and Thirst (Matthew 5:6

John 6:60-61 "Therefore many of His disciples, when they heard this, said, "This is a hard saying; who can understand it?" <sup>61</sup>When Jesus knew in Himself that His disciples complained about this, He said to them, "Does this offend you?"

John 6:66 "From that time many of His disciples went back and walked with Him no more."



约8:58 耶稣说: 「我实实在在地告诉你们,还没有亚伯拉罕就有了我。」 约8:59. 6:35

约6:25-27 既在海那边找着了,就对他说:「拉比,是几时到这里来的?」(26) 耶稣回答说:「我实实在在地告诉你们,你们找我,并不是因见了神迹,乃是因吃饼得饱。(27) 不要为那必坏的食物劳力,要为那存到永生的食物劳力,就是人子要赐给你们的,因为人子是父神所印证的。

- 1. 耶稣是人生命的<u>必需</u> (约1:4)
- 2. 耶稣所谈论的是 <u>永生</u> (约6:41, 49-50, 52)
- 3. 耶稣宣告他的<u>神性</u>(约6:51)
- 4. 耶稣邀请人 \_\_"吃" 这"生命的粮"(约6:35)
- 5. 耶稣给饥渴慕义的人 <u>饱足</u> (*太 5:6*)

约 6:60-61 他的门徒中有好些人听见了,就说: 「这话甚难,谁能听呢?」 (61) 耶稣心里知道门徒为这话议论,就对他们说: 「这话是叫你们厌弃(原文作跌倒)吗?

约 6:66 从此, 他门徒中多有退去的, 不再和他同行。